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              Z  DZIAŁALNOŚCI  KLUBU 

                                            ŚLĄSKA  OPOLSKIEGO

 
 ZA  OKRES  OD  01.01.2022 r.  DO  31.12.2022 r. 
 
 
         Sprawozdanie  obejmuje  informacje z  działalności  Klubu  od wyboru  
nowego  składu Zarządu KOŚŚO, które miało miejsce  w  dniu 
2021 roku. 
Dla  przypomnienia  do  Zarządu  oprócz  Przewodniczącego  Klubu 
wybrano: 
 
1.  Andrzeja Jaworowicza
2.  Bogusława Deca 
3.  Zdzisława Grygiela 
a  do 
Rady Klubu wybrano następujących członków:
 
1.   Iwonę Kłosok – Bazan
2.   Przemysława Burtnego
3    Rolanda Kuliga. 
 
       Klub podobnie jak w latach ubiegłych  realizował zamierzenia zgodnie z 
przyjętym przez  Zarząd „Planem pracy” w ramach postanowień statutowych na 
okres swojej kadencyjności. 
 

Realizacja  „Planu pracy”  w  

1. Realizacja  Planu…rozpoczęła się zwyczajowo od spotkania  Świąteczno  
Noworocznych. Tym razem  nie  odbyło  się spotkanie  Świąteczno 
styczniu 2022r , ale  w  końcu grudnia  2021r. , połączone  z  W
nowych  władz  Klubu. Wynikało to  z „ kalendarza  wyborczego „ według , którego  
wybory winny się  odbyć  w 2021r. Postanowiono więc   połączyć  wybory  ze  
spotkaniem Świąteczno – Noworocznym, na rok 2022r.
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                                                            SPRAWOZDANIE   

Z  DZIAŁALNOŚCI  KLUBU OCHRONY  ŚRODOWISKA  

ŚLĄSKA  OPOLSKIEGO 

ZA  OKRES  OD  01.01.2022 r.  DO  31.12.2022 r. 

Sprawozdanie  obejmuje  informacje z  działalności  Klubu  od wyboru  
nowego  składu Zarządu KOŚŚO, które miało miejsce  w  dniu 

Dla  przypomnienia  do  Zarządu  oprócz  Przewodniczącego  Klubu 

1.  Andrzeja Jaworowicza 

Rady Klubu wybrano następujących członków: 

Bazan 
Przemysława Burtnego 

Klub podobnie jak w latach ubiegłych  realizował zamierzenia zgodnie z 
przyjętym przez  Zarząd „Planem pracy” w ramach postanowień statutowych na 

 

Realizacja  „Planu pracy”  w  roku 2022  wyglądała  następująco : 

1. Realizacja  Planu…rozpoczęła się zwyczajowo od spotkania  Świąteczno  
Noworocznych. Tym razem  nie  odbyło  się spotkanie  Świąteczno 
styczniu 2022r , ale  w  końcu grudnia  2021r. , połączone  z  Walnym   i  wyborami  
nowych  władz  Klubu. Wynikało to  z „ kalendarza  wyborczego „ według , którego  
wybory winny się  odbyć  w 2021r. Postanowiono więc   połączyć  wybory  ze  

Noworocznym, na rok 2022r. 
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Opole, dnia  12.01.2023 r. 

OCHRONY  ŚRODOWISKA   

ZA  OKRES  OD  01.01.2022 r.  DO  31.12.2022 r.   

Sprawozdanie  obejmuje  informacje z  działalności  Klubu  od wyboru  
nowego  składu Zarządu KOŚŚO, które miało miejsce  w  dniu  13 grudnia 

Dla  przypomnienia  do  Zarządu  oprócz  Przewodniczącego  Klubu 

Klub podobnie jak w latach ubiegłych  realizował zamierzenia zgodnie z 
przyjętym przez  Zarząd „Planem pracy” w ramach postanowień statutowych na 

 

1. Realizacja  Planu…rozpoczęła się zwyczajowo od spotkania  Świąteczno  - 
Noworocznych. Tym razem  nie  odbyło  się spotkanie  Świąteczno – Noworoczne  w  

alnym   i  wyborami  
nowych  władz  Klubu. Wynikało to  z „ kalendarza  wyborczego „ według , którego  
wybory winny się  odbyć  w 2021r. Postanowiono więc   połączyć  wybory  ze  



W związku z wyborem nowego składu Zarządu oraz Rady Klubu, sporządzono 
dokumenty w przedmiotowej sprawie zgodnie z wymogami ustawowymi, które 
zostały przekazane do Krajowego Rejestru Sądowego - informując o powstałych 
zmianach, co też postanowieniem Sądu zostało przyjęte z dokonaniem wpisu do KRS.    
W związku z tradycją zapraszania na spotkania Klubowe przedstawicieli zakładów pracy instytucji 
oraz nauki w przekazywaniu bieżącej wiedzy służącej ochronie środowiska naturalnego  w naszym 
regionie  mieliśmy  okazję wysłuchać  wykładów takich  wykładowców  jak : 

 
1. prof. dr. hab. inż. Dariuszem  Bajno , prof. nadzw. Politechniki Bydgoskiej - 
    na temat : Pozytywnych i negatywnych  stron termomodernizacji  budynków”. 
 ( kwiecień  2022r. ). 
 
2. dr. Bogdana  Tomaszka  na  temat  „Zagospodarowania  biomasy „ (czerwiec 
     2022r. ) 
 
3. Dziekana  Wydziału  Przyrodniczo – Technicznego  Uniwersytetu  Opolskiego 
    dot. „Pomp  ciepła  dla  domu jednorodzinnego” ( listopad  2022r. ). 
 
Realizowano  również działania  mające na  celu kontynuowanie popularyzacji  naszego Klubu, 
poprzez między innymi  aktywne uczestnictwo w  szeregu wydarzeniach  tj. : 
 
1. W  marcu  uczestniczyłam  jako  Prezes,  z  ramienia  Klubu  w  Konferencji  on - 
line dot. projektów, trendów i wyzwań w  obszarze  logistyki  miejskiej. 
 Konferencja  była  organizowana  przez   Biuro N C B R  w  Brukseli -  Business  & 
Science Poland  oraz  Instytut  Innowacji  Technologii. 
Celem  spotkania  było  zaprezentowanie  polskim podmiotom rozwiązań  
technologicznych  i organizacyjnych, wspierających  poprawę  efektywności  
przepływów towarów  w  miastach,  z uwagi na fakt, iż 23 % emisji  gazów  
cieplarnianych  w  Europie  jest wytwarzanych przez transport i w związku  z tym   
należy  przyspieszyć przejście na  nisko emisyjne lub bezemisyjne  formy transportu.  
Przybliżono  idee  hubów  konsolidacyjnych, które  mogą  również  przyjmować  
formę  mobilnych centrów  przeładunkowych, samowystarczalnych  energetycznie i  
zintegrowanych z pojazdami. Pokazano też  rowery towarowe zapewniające  
efektywne zeroemisyjne  dostawy w  ramach last mile  oraz drony, które  efektywnie  
wspierają  dostawy paczek w centrach miast i koncepcję  inteligentnych zatok 
przeładunkowych  ( z sensorami)  - opracowano   aplikacje  informatyczne, gdzie  
można  zarezerwować   miejsca  w  takiej  zatoce. 
 
2.  W m. czerwcu  (09.06.2022r. )  -  uczestniczyłam  na  Zaproszenie  P. dr Romana  Śmietańskiego,  
jako przedstawicielka  Klubu - w  Organizowanej  przez  Izbę  Rzemieślniczą  w  Opolu  już  po raz 
V  Międzynarodowej  Konferencji  o Rzemiośle -  Rzemiosło  o wymiarze lokalnym, regionalnym i 
międzynarodowym „  Rzemiosło - biznes  rodzinny i nie tylko „ 
W  konferencji  brali udział  między innymi  przedstawiciele : Indii, Gruzji, Republiki Czech, 
Słowacji, Ukrainy, Uniwersytetu Opolskiego, Etiopii , Kazachstanu, Litwy i wielu innych  
szacownych uczestników. 
Nie  udało  mi się  niestety  tym  razem, mimo  szczerych  chęci  zabrać  głos  na temat  ekologii  i  
działań Klubu  ze  względu  na  brak  tłumaczenia  symultanicznego z j. angielskiego, w  ogóle  



brak  tłumaczenia  z j. angielskiego  na polski i na odwrót. Jak  tłumaczył  się  organizator  
Konferencji braki kadrowe  przy  organizacji  niniejszej  Konferencji spowodowały, iż  nie  był on  
w  stanie  wszystkiego  zorganizować  „na czas „. 
 
3. Braliśmy też  udział  w  I Regionalnej  Konferencji  Innowacje -  Innowacyjność 2022r.  w  
Zakrzowie, pt.  „ Innowacyjność  Województwa  Opolskiego  w  okresie programowania  Zielone  
Innowacje w  przemyśle i rolnictwie”  organizowanej przez Opolskie  Centrum  Rozwoju 
Gospodarki  oraz  Grupę  Azoty ZAK  S.A. 
 
oraz  w 
 
4.  Konferencji  pt. Ekologiczne  aspekty zastosowania  alternatywnych źródeł energii”   
w  Zakrzowie, zorganizowanej  przez  Fundację Europejski Fundusz Rozwoju Wsi 
Polskiej oraz Ośrodek Szkolenia Olimpijskiego – GOSiR w Zakrzowie pod 
patronatem honorowym   prof. dr hab. Jerzego  Buzka  i  Marszałka Województwa 
Opolskiego. 
Obydwie  Konferencje  moderował  Pan dr Bogdan  Tomaszek i obie  były  bardzo 
ciekawe z merytorycznego punktu widzenia. 
 
5.  Zostaliśmy  zaproszeni   na  uroczystą  Galę  Wolontariatu, organizowaną  przez 
Prezydenta  M. Opola, która  odbyła  się  w  Państwowej  Szkole  Muzycznj w Opolu. 
 
6.  Jako przedstawiciel Klubu - uczestniczyłam  też  w  seminarium  organizowanym 
przez  Stowarzyszenie  Opolskie  Centrum Wspierania  Inicjatyw  Pozarządowych 
dot. „Współkreacji usług społecznych przez  społeczeństwo  obywatelskie”. 
 
Ponadto  były również  ze  strony  OCRG – bardzo ciekawe  propozycje  skierowane 
do  Klubu  dotyczące  wyjazdów  studyjnych,  o  czym  byliście  Państwo osobno  
informowani. 
Jeden wyjazd  dot.  zwiedzania  Centrum Badawczo-Rozwojowego Odnawialnych   
Źródeł Energii w Gaju Oławskim  w ramach  Festiwalu  Ekoenergetyki  oraz  był  też  
tzw. wyjazd  studyjny  do Katowic – Zabrza i Kamienia Śląskiego w dniu 
22.09.2022r.  i do  Rydzyny związany z innowacyjnymi i energooszczędnymi 
technologiami w branży  budowlanej. Wyjazd  - razem z grupą członków Izby 
Inżynierów Budownictwa  O/Opole. 
 
Ponadto  wystosowane  zostały również  w  ramach popularyzacji  naszych 
wykładów - pisma  tj. do   Redaktora  NTO  oraz  Radio  Opole  z  prośbą  o 
zamieszczanie  stosownych  informacji  o  wydarzeniach  organizowanych  przez  
Klub.  Nie  otrzymaliśmy  żadnej odpowiedzi  z  ich strony ani pozytywnej  ani  
negatywnej. 
 
W  okresie  sprawozdawczym  członkowie  Zarządu uczestniczyli w spotkaniach 
organizowanych przez  organa  administracji samorządowej w formie  uczestnictwa  
w  pracach na zasadach pro publico bono lub też o  charakterze opiniotwórczym. 
 
Braliśmy  więc  np. jako przedstawiciele  Klubu  udział  w  opiniowaniu : 



 
-  Projektu powołania   Rady  Kobiet  przy  Prezydencie  M. Opola. Zaopiniowaliśmy 
    go pozytywnie, biorąc  pod  uwagę  społeczne  zapotrzebowanie i  wrażliwość  na 
    problematykę  równouprawnienia,   choć  odbiega to od naszych  statutowych 
    zadań. 
 
- Projektu  dot.  współpracy  M. Opola  z  organizacjami pozarządowymi na rok 
   2022r.  W tym temacie  odbyły  się  też  specjalne spotkania  w  Centrum  Dialogu. 
 
-  Wniosku  Rodziców Szkoły Podstawowej  w  Szczydrzyku  dot. planowanej 
    wycinki drzew  w  otoczeniu  szkoły. Rodzice  uczniów  tej szkoły  prosili  nas o 
    zajęcie  stanowiska  w  tej sprawie, oczywiście  z  punktu widzenia    
    ekologicznego . 
    Przeprowadziłam  z  ramienia  Zarządu  wizję  lokalną  oraz  rozmowę  z 
    leśniczym, który  wydał  pozytywną  opinię  w  temacie  wycinki.  Jako Klub 
    zaopiniowaliśmy  negatywnie  decyzję  dot. wycinki tych  drzew.   
 
-  Projektu  przebiegu obwodnicy m. Zawada  zawarty w tzw. „Studium 
Korytarzowym” opracowanym przez Generalną  Dyrekcję  Budowy  Dróg  
Krajowych i  Autostrad.  W tym przypadku  przeprowadziliśmy również  wizję  
lokalną, przeanalizowaliśmy  korespondencję  z  tym związaną oraz  dostępne  
materiały  merytoryczne. Kolega  Zdzislaw  Grygiel  przygotował  nawet  mapkę  z  
propozycją  przebiegu  tej trasy korzystną  z  punktu widzenia  ekologicznego, ale  i  
miejscowych przedsiębiorców,  mających w tym rejonie  swoje  firmy – jako 
przyczynek  do dyskusji  w niniejszej sprawie. Nasz  udział  w   opiniowaniu  
przebiegu obwodnicy  wynikał  z  prośby  o zajęcie  stanowiska  jako organizacji  
ekologicznej  -  przez  Stowarzyszenie  „Zielona  Zawada”. 
 
- Programu  Rewitalizacji  M. Opola.  W tej sprawie  również  dosyć  wnikliwie 
przeanalizowaliśmy  propozycje  autorów  Programu. Ustosunkowaliśmy się  
zarówno pisemnie  jak i  ustnie  do założeń  w/w  Programu. Braliśmy udział  tj. 
Moja skromna  osoba  i  kolega  Andrzej  Jaworowicz  w  specjalnym spotkaniu  w 
Ratuszu  omawiającym założenia  tegoż  Programu. Jest to obszerny ok. 200 
stronicowy  materiał. 
 W związku  z zmianą  siedziby  naszego Stowarzyszenia - Zarząd podjął decyzję o  
utworzeniu  nowej strony internetowej KOŚŚO,  informującej o działalności 
Klubu, celach, osiągnięciach oraz wydarzeniach.  Została sfinansowana z naszych 
własnych środków. Strona  cały czas jest aktywna, miał  ją  prowadzić  P. Bogdan  
Dec , ale  niestety  w tym zakresie  mieliśmy w  minionym roku tzw. wąskie gardło. 
Pan Boguś często niestety  nie  realizował  mojej prośby o  umieszczaniu  
przekazywanych  mu informacji  na naszej stronie  internetowej i wysyłanie  do  
członków  Klubu.  Wynikało to z prawdopodobnie z kilku przyczyn.  W tej  sprawie 
musimy  w tym roku podjąć  stosowne  decyzje. 
 



Realizując  wymogi Statutu Zarząd  Klubu spotykał się w minionym roku - cztery  
razy na posiedzeniach, omawiając na bieżąco realizację przyjętego na początku 
kadencji „Programu... „ działania Klubu   i  sprawy związane  z  KRS  w  kontekście  
zmiany  członków  Zarządu i Rady  Klubu. 
 
Nadal  współpracujemy  z  Dolnośląskim Klubem  Ekologicznym  w  zakresie  
udostępniania  członkom Klubu  czasopisma  „ZIELONA  PLANETA”. 
 
W  2022r. -  nie  wręczyliśmy  statuetki    „Zielony  Laur” . Ja  osobiście  mam  w 
tym zakresie propozycję, ale  będzie  ona jeszcze wymagała  wcześniejszych rozmów  
tak w  ramach Zarząd,  Kapituły jak  i  Państwa  akceptacji.   
 

W roku 2022 otrzymaliśmy również  dofinansowanie na działalność statutową Klubu,  
za które serdecznie  dziękujemy. Jest ono nam udzielane  w  różnych  formach czy to 
finansowych czy też bieżącej współpracy np. cateringu. 

W  minionym roku  naszym darczyńcą  był : 
                                                                       
 OCRG , jako  współpracujący z Klubem nie tylko 
merytorycznie, ale i wspierający nas  w formie cateringu na  spotkaniach  Klubowych.  
Dziękujemy panom : Przemysławowi   Burtnemu   i  Rolandowi  Kuligowi  i 
oczywiście   Szanownej Dyrekcji.   
 
oraz 
 
 Firmie  LESAFFRE  S.A.  z Wołczyna i jego 
przedstawicielom, w tym  w  szczególności  Panu  dr. Ryszardowi  Błaszków. 
 
Opracowała: Grażyna  Janka- Składzień  (Prezes  Klubu). 

 
 


